
Protokół Nr XIV/2016 

z XIV Sesji Rady Gminy Gaworzyce  

odbytej w dniu 29 czerwca 2016 r. 

 

 

Obrady XIV Sesji Rady Gminy Gaworzyce w kadencji 2014-2018 odbyły się w Pałacu                   

w Gaworzycach. 

Obrady rozpoczęto o godz. 13.00.
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

Obecni na Sesji – zgodnie z załączonymi listami obecności. 

Obradom przewodniczyła p. Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Pkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Otwarcia obrad XIV Sesji Rady Gminy Gaworzyce dokonała p. Danuta Pawliszyn - Przewodni-

cząca Rady Gminy Gaworzyce.  

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła na podstawie listy obecności, że w Sesji aktualnie 

uczestniczy 14 radnych, wobec czego Sesja posiada wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Pkt 2 

Przedstawienie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy skierowała pytanie do radnych o wnioski lub zapytania do porząd-

ku obrad. 

Radna Maria Jankowa: Panie Wójcie, mam apel do Pana, żeby Pan wycofał z dzisiejszych 

obrad sesji uchwałę dotyczącą ustanowienia herbu, flagi, banera i pieczęci Gminy Gaworzyce 

oraz zasad ich używania. Z jakiego powodu? Z takiego powodu, że my radni otrzymaliśmy               

projekt uchwały na ostatniej komisji. Nie mieliśmy czasu nawet porozmawiać z naszymi wybor-

cami, nie mieliśmy czasu zastanowić się nad tym, czy on jest właściwy, czy nie. Po prostu za 

szybko to wszystko jest. Jeżeli chodzi o herb, on jest potrzebny. Nie wiem czy ten poprzedni 

herb był wysłany do Komisji Heraldycznej o opinię. Na podstawie tych wiadomości, które moż-

na było w ostatnich dniach poczytać na stronie internetowej, myślę że na podstawie tych wszyst-

kich źródeł o Gaworzycach, można by było opracować co najmniej cztery wzory i te wzory 

przedłożyć nam mieszkańcom do konsultacji, wybrać najwłaściwszy, tak żebyśmy mogli być 

dumni z tego herbu, bo tak powinno być i żebyśmy byli z niego zadowoleni i mieli wreszcie tę 

świadomość, że decydujemy o czymś, że mamy na coś wpływ. Ja chcę jeszcze tylko przeczytać 

parę słów, które otrzymałam od naszych mieszkańców: „Jedna propozycja to żaden wybór. Całe 

przedsięwzięcie powinno mieć odpowiednią rangę i oprawę, poprzez odpowiednią reklamę, i nie 

tylko w internecie, gdyż nie wszyscy z niego korzystają. Głosowanie kilku osób, czyli nas rad-

nych, w tak ważnej sprawie, bez konsultacji społecznych to skandal, nadużycie demokracji, jest 

dowodem na to, że nie ma przypływu informacji między radnymi a ich wyborcami. Mając man-

dat zaufania, nie upoważnia to was, radnych, z moralnego punktu widzenia, do podejmowania 

tak ważnej decyzji w wąskim gronie kilkunastu osób.”. Chciałabym, żeby ten przepływ informa-

cji był, żebyśmy mogli porozmawiać z naszymi wyborcami. Zapytać się „podoba się Wam?”. 

Muszę powiedzieć, że nie spotkałam osoby, której to by się podobało. My radni nie wiedzieli-

śmy o tym, że jest wzór takiego herbu. Być może były konsultacje, ale (…). 

Przewodnicząca Rady Gminy: Kogo się pani pytała? W ubiegłym roku, na Komisji było kilka 

przykładów i proszę mi nie mówić, że pani wypowiada się w imieniu wszystkich radnych. 

Radna Maria Jankowa: Nie. Ja (…). 

Przewodnicząca Rady Gminy: Powiedziała pani w imieniu wszystkich radnych. 

Radna Maria Jankowa: Nie. Ja powiedziałam w imieniu kilku radnych. Ja powiedziałam (…). 

Przewodnicząca Rady Gminy: Zapoznała się pani z opinią Komisji Heraldycznej? 
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Nie można stawiać na szali opinii Komisji Heraldycznej z wynikiem konkursu plastycznego                         

i my jesteśmy tego świadomi. 

Radna Maria Jankowa: Pani Przewodnicząca, Pani chyba nie zna procedur. Organem upoważ-

nionym do uchwalenia herbu jest gmina. Wybierają jakiś herb. Są konsultacje, ludzie dyskutują, 

trzeba dotrzeć do fachowca, i później wybrany jest wysyłany do Komisji Heraldycznej po to, 

żeby ten herb, który my wybierzemy był zgodny z wymogami. Taka jest procedura. 

Jeszcze jest jedna rzecz, którą chciałabym odczytać. „Dziwne jest, że komuś z rządzących                           

w gminie Gaworzyce zależy bardzo na tym, żeby w logo, a teraz z herbem, zamiast barw                   

polskich, bieli i czerwieni, były kolory jak Ukrainy, niebieski i żółty”. To są takie (…). 

Pani Przewodnicząca, ja jeszcze nie skończyłam. Bardzo proszę mi (…). 

Przewodnicząca Rady Gminy: Do rzeczy pani radna. Głosujemy wniosek. 

Radna Maria Jankowa: Nie. Ja mam jeszcze kilka słów.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy: Nie. Pani radna, nie. 

Radna Maria Jankowa: Czy ja mówię nie na temat?  

Przewodnicząca Rady Gminy: Czy możemy przegłosować ten wniosek? 

Radna Maria Jankowa: To co ma Pani pytanie „do rzeczy”? Ja chcę tylko powiedzieć jakie są 

wymogi, a więc na ziemi zachodniej i północnej możemy mieć herb, który jest (…). 

Co może być w tym herbie? Ważne wydarzenia i osobistości związane z terytorium danej                         

jednostki, miejscowy kult religijny, wezwania kościołów, zabytki kultury materialnej i ducho-

wej. To może być w herbie. Panie Wójcie, dla dobra naszej gminy, żeby nie było już konfliktów, 

bardzo dobrze odniesie wycofanie projektu tej uchwały i przedłożenie jej na przykład na miesiąc 

wrzesień, gdzie będziemy mogli porozmawiać z naszymi wyborcami. To nic nie kosztuje, a jest 

aż tak wiele. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy: Proszę państwa radnych, Kto jest za wycofaniem projektu 

uchwały w sprawie ustanowienia herbu, flagi, banera i pieczęci Gminy Gaworzyce oraz 

zasad ich używania?  

„Za” wycofaniem projektu uchwały zagłosowało 2 radnych.  

Przewodnicząca Rady Gminy: Kto jest przeciw? 

„Przeciw” zagłosowało 10 radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Kto się wstrzymał? 

"Wstrzymało się" od głosu 2 radnych. 

  

Radny Mieczysław Jóźwin: Ja mam taki wniosek. Jeżeli można byłoby przenieść punkt 24 - 

"Wnioski i zapytania radnych", na punkt 10, żeby była możliwość jeszcze parę informacji                    

od Wójta uzyskać przed podejmowaniem uchwał. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Przy każdej uchwale będzie jeszcze dyskusja. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XIV: 

  1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

  2. Przedstawienie porządku obrad. 

  3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Gminy. 

  4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy w okresie między sesjami. 

  5. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami. 

  6. Sprawozdanie finansowe za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  

       Gminy Gaworzyce za 2015 rok. 

 7. Przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                                

      we Wrocławiu w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gaworzyce  

  sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2015 rok. 

 8. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gaworzyce dotycząca wykonania budżetu  

  Gminy Gaworzyce za rok 2015. 
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 9. Dyskusja nad sprawozdaniami. 

     10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego                                      

       wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2015 rok. 

 11. Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gaworzyce w sprawie udzielenia   

   absolutorium dla Wójta Gminy Gaworzyce za rok 2015. 

 12.  Przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                          

         w sprawie opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie  

           absolutorium Wójtowi Gminy Gaworzyce za 2015 rok. 

 13.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gaworzyce                         

   z tytułu wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2015 rok. 

 14.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Domu Kultury  

     „Jowisz” w Gaworzycach za 2015 rok. 

 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki     

    Publicznej w Gaworzycach za 2015 rok. 

 16.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka  

          Zdrowia w Gaworzycach za 2015 rok.  

 17.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzy-

   ce. 

 18.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2016 rok. 

 19.  Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia herbu, flagi, banera i pieczęci Gminy  

           Gaworzyce oraz zasad ich używania. 

 20.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Rady Gminy Gaworzyce  

           do opracowania projektu zmian Statutu Gminy Gaworzyce. 

 21. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej w miejscowości Gawo- 

   rzyce przy ul. Okrężnej 77b. 

     22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej                  

   położonej w obrębie Gaworzyce. 

 23.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/134/2009 Rady Gminy                              

          w Gaworzycach z dnia 23 marca 2009 r. w sprawie wieloletniego programu  

          gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Gaworzyce na lata 2009-2019. 

  24.  Wnioski i zapytania radnych. 

  25.  Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.                 

  26.  Sprawy różne. 

  27.  Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że: "Po sugestiach radnej Marii Jankowej z ostat-

niej Komisji zostały wprowadzone pewne zmiany, czyli: 

- w części „Przewodnicząca poinformowała zebranych, że w dniu dzisiejszym wpłynął wniosek 

radnej Marii Jankowa” - tego zapisu nie było, 

- w sprawach różnych „Pani Maria Jankowa odczytała pismo Stowarzyszenia Nasza Gmina             

Gaworzyce z dnia 25 kwietnia 2016 roku informujące o otrzymaniu przez Stowarzyszenie                     

w dniu 25 marca postanowienia o umorzeniu śledztwa przez Prokuraturę Rejonową w Głogowie. 

Prokuratura Rejonowa prowadziła śledztwo na wniosek tegoż Stowarzyszenia i w sprawie.               

Pismo zostało dołączone do protokołu.". 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zadała pytanie: Kto z państwa radnych jest za przyjęciem                   

Protokołu z XIII Sesji? 

Radna Maria Jankowa: Wnioskuję o uzupełnienie tego punktu dotyczącego przedstawienia 

przeze mnie listu Stowarzyszenia, albo o streszczenie treści tego wystąpienia, albo o zamiesz-
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czenie całkowitej wypowiedzi, bo uważam że ta moja wypowiedź, nawet w postaci odczytania 

tego listu Stowarzyszenia w ogóle o niczym nie mówi. U nas jest taka dziwna praktyka,                          

nie wiem z czego ona wynika, że nie dołącza się do BIP-u, do protokołu, załączników. Czyli 

jeżeli ktoś chciałby się dowiedzieć, co tam jest, jaka jest sens wypowiedzi, to oczywiście niczego 

się nie dowie, a ponadto chcę przypomnieć, że na wniosek radnego, Przewodniczący Rady 

przyjmuje do protokołu z sesji wystąpienie radnego zgłoszone na piśmie, lecz nie wygłoszone,                     

a ja to wygłosiłam. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy: Do tej pory praktyka taka była, że załączniki nie są obowiązko-

we pani radna i pani doskonale o tym wie. Skąd bierzemy taki przykład? W innych gmin też tak 

jest. 

Przewodnicząca Rady Gminy ponowiła pytanie: Kto jest za przyjęciem Protokołu z XIII Sesji 

Rady Gminy? 

Radni Gminy Gaworzyce, w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za” (przy 1 głosie "wstrzymują-

cym") przyjęli Protokół Nr XIII/2016 z XIII Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 26 kwietnia               

2016 r. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy w okresie między sesjami 

Wójt Gminy p. Jacek Szwagrzyk podziękował strażakom za troskę i prowadzenie działań                      

podczas ostatnich nawałnic. 

Wójt Gminy oddał głos Zastępcy Wójta Gminy - p. Beacie Taczyńskiej-Pietruś, która następnie 

przedstawiła zebranym szczegółowe sprawozdanie o pracy Wójta Gminy w okresie między                 

sesjami. 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego sprawozdania. 

 

Ad. 5 

Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami 

Przewodnicząca Rady Gminy – p. Danuta Pawliszyn przedstawiła szczegółową informację                        

o pracy w okresie między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami została dołączona 

do protokołu. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała zebranych, iż na jeden z dyżurów,                    

w dniu 21 czerwca 2016 roku zostali zaproszeni Przewodniczący Komisji stałych Rady Gminy                     

oraz radna Maria Jankowa. Celem spotkania było ponowne odsłuchanie nagrania dźwiękowego                    

z przebiegu obrad XI Sesji Rady Gminy i zajęcie stanowiska w sprawie uwag zgłoszonych przez 

radną Marię Jankowa dotyczących zapisów Protokołu z XI Sesji, która odbyła się w dniu                         

26 lutego 2016 r. „Na spotkanie, około godziny 15.30 przybyli: Danuta Pawliszyn,                             

Maria Jankowa, Mieczysław Jóźwin, Anna Sojka, Bożena Wojtczak i Renata Dziurman. 

Po rozpoczęciu spotkania radna, pani  Maria Jankowa poinformowała, że z powodu obecności na 

spotkaniu Przewodniczących Komisji rezygnuje z odsłuchania nagrania, a swoje oświadczenie                

odczyta podczas najbliższej Sesji Rady Gminy. Następnie, radna opuściła spotkanie. 

Niezależnie od powyższego, pozostali uczestnicy spotkania przystąpili do odsłuchania nagrania       

z obrad XI Sesji Rady Gminy Gaworzyce w części dotyczącej przebiegu realizacji punktu 13 

porządku obrad (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Gaworzyce               

na lata 2016-2022). Po wysłuchaniu przedmiotowego nagrania, Przewodniczący Komisji                  

jednomyślnie stwierdzili, że zapisy  Protokołu z XI Sesji Rady Gminy w punkcie 13 są zgodne         

z odsłuchanym nagraniem dźwiękowym.”. 

Notatka ze spotkania została dołączona do niniejszego protokołu. 
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Ad. 6 

Sprawozdanie finansowe za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy  

Gaworzyce za 2015 rok 

Skarbnik Gminy poinformowała zebranych, że sprawozdania zostały szczegółowo omówione 

podczas wspólnego posiedzenia Komisji. 

Następnie Skarbnik Gminy poinformowała o wysokości wykonania dochodów i wydatków                      

za 2015 rok, a także o wypracowaniu nadwyżki budżetowej. 

Przewodnicząca Rady Gminy potwierdziła, że sprawozdania zostały szczegółowo omówione                        

na wspólnym posiedzeniu Komisji, a następnie zwróciła się z do radnych, czy są jeszcze pytania 

w kwestii sprawozdań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad. 7 

Przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wro-

cławiu w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gaworzyce sprawozdaniu 

rocznym  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – p. Edward Białek odczytał Uchwałę Nr II/117/2016 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 28 kwietnia 2016 r.                      

w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gaworzyce sprawozdaniu rocznym                           

z wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2015 rok. 

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu została                    

dołączona do protokołu. 

 

Ad. 8 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gaworzyce dotycząca wykonania budżetu Gminy 

Gaworzyce za rok 2015 

Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy dotyczącą wykonania budżetu Gminy Gaworzyce                    

za rok 2015 odczytała radna Bożena Wojtczak - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej.  

 

Ad. 9 

Dyskusja nad sprawozdaniami 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych z pytaniem, czy pragną zabrać głos. 

Radni nie zgłosili uwag lub zapytań. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego                                      

wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2015 rok 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag w kwestii przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała uchwałę pod głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania jednomyślnie – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie 

Rady Gminy Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 14 

radnych) podjęli uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finanso-

wego wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2015 

rok. 

Uchwała Nr XIV/121/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gaworzyce w sprawie udzielenia absolutorium                                    

dla Wójta Gminy Gaworzyce za rok 2015 

Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 25.05.2016 r. w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Gaworzyce za rok 2015 przedstawiła radna Bożena Wojtczak - Przewodnicząca Komisji 
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Rewizyjnej. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej został dołączony do protokołu. 

 

Ad. 12 

Przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                         

w sprawie opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Gaworzyce za 2015 rok 

Uchwałę Nr II/166/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu 

z dnia 8 czerwca 2016 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Gaworzyce w sprawie udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Gaworzyce za 2015 rok 

odczytała radna Bożena Wojtczak - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej została dołączona                              

do protokołu. 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gaworzyce z tytułu  

wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2015 rok 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Gaworzyce z tytułu wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2015 rok. 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag w kwestii przedstawionego projektu. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała uchwałę pod głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 13 głosami „za”, przy 1 głosie "przeciw", (przy ustawowym 

składzie Rady Gminy Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecno-

ści – 14 radnych) podjęli uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy                    

Gaworzyce. 

Uchwała Nr XIV/122/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wójt Gminy podziękował Radzie Gminy, dyrektorom gminnych jednostek organizacyjnych, 

sołtysom oraz współpracownikom za współpracę przy realizacji budżetu gminy zarówno w roku 

2015, jak i w roku 2016.  

 

O godzinie 14.10 Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 5-minutową przerwę                                

w obradach.  

Obrady sesji wznowiono o godzinie 14.15.  

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Domu Kultury „Jowisz”    

w Gaworzycach za 2015 rok 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XIV/123/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki    

Publicznej w Gaworzycach za 2015 rok 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 
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Uchwała Nr XIV/124/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka  

Zdrowia w Gaworzycach za 2015 rok 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XIV/125/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 

omówiła Skarbnik Gminy - p. Bogusława Samul.  

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XIV/126/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2016 rok 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2016 rok omówiła Skarbnik 

Gminy - p. Bogusława Samul.  

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XIV/127/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia herbu, flagi, banera i pieczęci Gminy Gaworzyce 

oraz zasad ich używania 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Zastępcy Wójta Gminy - p. Beacie Taczyńskiej-

Pietruś 

Zastępca Wójta:  Wracając do projektu herbu, chcę przypomnieć, że prace nad herbem trwały 

na przełomie roku 2014 i 2015. To jest długa procedura, która wymaga dużego zaangażowania, 

sprawdzenia i też sami, jako pracownicy Urzędu nie jesteśmy w stanie tego dokonać. Dlatego 

zleciliśmy to firmie, która tym tematem się zajmuje. (…). Przytoczę duże opracowanie, które 

nawiązuje do historii. Chcę powiedzieć jakie były początki, jak to na początku wyglądało.                         

Gmina Gaworzyce przez lata posługiwała się logo, którego wizerunek w dalekim stopniu odbie-

ga od podstawowych zasad heraldyki. W związku z powyższym powstała inicjatywa stworzenia 

herbu gminy, który w pełni odpowiadałby tym zasadom. Jednocześnie, na podstawie herbu,                     

należało zaprojektować stosowne weksylia i pieczęcie gminy oraz odznakę honorową. Działania 

te zostały poprzedzone stosowną kwerendą źródłową, zarówno jeśli chodzi o historię miejsco-

wości wchodzących w skład gminy, jak i jej współczesną charakterystykę, a także istniejące      

plany przyszłego jej rozwoju. Korzystano więc z oryginalnych dokumentów archiwalnych                       

w zbiorach Archiwum Państwowego w Zielonej Górze i we Wrocławiu, a także wydanych dru-

kiem regersów i edycji źródłowych, np. wielotomowy Kodeks Diplomaticus Silesiae, opracowań 

książkowych, monografii, herbarzy, informatorów, rejestrów zabytków (…), współczesnych 
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dokumentów Urzędu Gminy Gaworzyce oraz wielu innych źródeł. Zebrane informacje zostały 

dokładnie przeanalizowane pod kątem ewentualnych odniesień heraldycznych. Szczególną uwa-

gę zwrócono na: tradycje heraldyki samorządowej na terenie gminy i jej okolic, czyli brano                    

pod uwagę herby, pieczęcie gminne, miejskie, majątkowe, sądowe, historyczną i współczesną 

przynależność administracyjną terenu gminy, w tym: heraldykę związaną z nadrzędnymi dla 

tych terenów jednostkami administracyjnymi, przynależność parafialną, w tym pieczęcie para-

fialne i lokalne kulty świętych, zamieszkujące czy jedynie posiadające tutaj swoje dobra rycer-

skie lub szlacheckie rody, w tym także posiadane przez nich herby, ważne lokalne wydarzenia 

historyczne, lokalne legendy, szczególne tradycje pielęgnowane w gminie, genezę poszczegól-

nych miejscowości i etymologię ich nazw, zabytki znajdujące się na terenie gminy, współczesną 

charakterystykę społeczno-gospodarczą, przyrodniczą gminy, plany przyszłego rozwoju gminy. 

Niniejsze opracowanie przedstawia nowy herb gminy Gaworzyce oraz symbole gminne. Zostały 

one opracowane zgodnie z zasadami polskiej heraldyki, sfragistyki, weksylologii, falerystyki 

samorządowej, jak i ogólnymi zasadami heraldyki europejskiej. Autorami projektu są: mgr inż. 

Paweł Szymon Towpik – historyk, doktorant Uniwersytetu Zielonogórskiego, m.in. członek Pol-

skiego Towarzystwa Heraldycznego, Polskiego Towarzystwa Historycznego oraz współzałoży-

ciel i sekretarz Polskiej Wspólnoty Heraldycznej oraz mgr Tomasz Steifer – artysta plastyk,   

heraldyk, m.in. członek -współzałożyciel Polskiego Towarzytwa Historycznego oraz współzało-

życiel i wiceprzewodniczący Polskiej Wspólnoty Heraldycznej. 

Pan Steifer jest także wykonawcą wzorcowych przedstawień nowo zaprojektowanych symboli                       

w grafice wektorowej, zaś pan Paweł Towpik jest autorem opracowania pt. Herb, pieczęcie,         

weksylia  i odznaka honorowa Gminy Gaworzyce. 

Chcę przytoczyć, że m.in. uzyskane szczególnie w XVII wieku przywileje jarmarkowe oraz 

przyjęta w XVIII wieku rola centrum administracyjnego majoratu spowodowały rozwój gospo-

darczy i  populacyjny wsi, a co za tym idzie, także urbanistyczny. Już w XVII wieku Gaworzyce 

są określane jako miejsce targowe, czy też jako osada targowa, co szczególnie w XIX wieku 

można to tłumaczyć wprost jako miasteczko. Nic dziwnego, że miejscowość Gaworzyce pojawia 

się niekiedy we współczesnych opracowaniach z zakresu heraldyki i sfragistyki municypalnej, 

choć nie zawsze ich autorzy potrafią przedstawić jakąś konkretną pieczęć czy herb. Uczynił to 

dopiero pierwszy Otto  Hupp w ramach swojej publikacji, gdzie w zeszycie wydanym w 1898 

roku przedstawiono herb Gaworzyc (Quaritz) - w niebieskim polu złotą wagę szalkową. 

 

Następnie p. Beata Taczyńska-Pietruś Zastępca Wójta Gminy odczytała Uchwałę nr 41/2016 

Komisji Heraldycznej z dnia 6 maja 2016 r. w sprawie projektów herbu, flag, banneru i pieczęci 

gminy Gaworzyce.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych z pytaniem o to, czy ktoś chce jeszcze 

zabrać głos. 

Radna Maria Jankowa: Według przepisów zostało nade wszystko, a może nawet ponad, tylko 

zapomniano w tym wszystkim o wspólnocie samorządowej, o nas. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 10 głosami „za”, przy 2 głosach "przeciw" i 2 głosach 

"wstrzymujących" (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce – 15 radnych                     

i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XIV/128/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 20 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Rady Gminy Gaworzyce  

do opracowania projektu zmian Statutu Gminy Gaworzyce 
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Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 

Rady Gminy Gaworzyce do opracowania projektu zmian Statutu Gminy Gaworzyce.  

Radna Maria Jankowa: W paragrafie pierwszym jest skład Komisji, w punkcie jeden.                             

W punkcie dwa jest: „Powołuje się na okres do końca grudnia 2016 r.” . 

I później w paragrafie drugim jest: „Wynikiem pracy Komisji będzie przedstawienie Radzie 

Gminy projektu uchwały w sprawie zmian Statutu Gminy Gaworzyce.” 

Chciałabym zapytać, czy ten projekt uchwały ma być już po konsultacjach społecznych?  

Bo nie wyobrażam sobie, żeby w tym przedmiocie nie było konsultacji społecznych. 

Radny Edward Białek: Najpierw musi być projekt, a dopiero później konsultacje. Nie może 

być odwrotnie. 

Radna Maria Jankowa: Oczywiście. Ja tylko pytam czy przedkładać będziemy radzie po                

konsultacji? (…) I czy zdążymy do grudnia 2016 roku? 

Przewodnicząca Rady Gminy: Zrobimy wszystko, żeby tak się stało.  

Radna Maria Jankowa: Bo po co ograniczać się w czasie. 

Zastępca Wójta Gminy do radnej Marii Jankowej: Proszę podać przepisy, na podstawie               

których Statut powinien być opiniowany.  

Radna Maria Jankowa: To znaczy, przepisy akurat mówią, ustawa o samorządzie gminnym, 

nie pamiętam artykułu, ale mówiący o tym, że w sprawach istotnych i ważnych dla gminy mogą 

być przeprowadzone konsultacje. 

Zastępca Wójta Gminy: A czy Pani wie, co to jest Statut Gminy i co on reguluje? 

Radna Maria Jankowa: Oczywiście. 

Zastępca Wójta Gminy: To proszę głośno powiedzieć co. 

Radna Maria Jankowa: Czy to jest egzamin pani Wójt? 

Zastępca Wójta Gminy: Nie.  

Radna Maria Jankowa: Ja zapytałam jako radna, czy będziemy konsultować projekt. Pani pyta 

czy jest obowiązek. Ja uważam, że to jest tak istotna sprawa dla społeczeństwa gminy,                  

że powinien być statut konsultowany. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Komisja na pewno wypracuje taki projekt, przedłoży go Radzie, 

a znając drogę pantoflową, na pewno nasi mieszkańcy się z nim zapoznają. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały? 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XIV/129/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 21 

Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej w miejscowości Gaworzyce 

przy ul. Okrężnej 77b 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości                   

położonej w miejscowości Gaworzyce przy ul. Okrężnej 77b.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował, że do rzeczonej uchwały został sporządzony 

operat szacunkowy. Wartość rynkowa, oszacowana przez panią Marię Marciniak, jest na kwotę 

276.352,- zł. 

Przewodnicząca Rady dodała, że wartość po negocjacjach to 230.000,- zł plus koszt przepisu. 

Pierwsza rata w tym roku wynosiłaby 80.000,- zł. 

 

Radny Mieczysław Jóźwin: Chciałbym nadmienić o nabyciu takiego starego budynku, bo już 

żeśmy nabyli taki budynek w Dzikowie i mamy przykład – remont naszego Pałacu w Gaworzy-

cach, ile potrzeba pieniędzy i nakładu pracy, że lepiej nieraz budować nowe, niż remontować 

stare. Moim zdaniem, będzie budowane w Gaworzycach nowe przedszkole i w budynku po                 

byłym Przedszkolu można byłoby, spełniałby też walory takie, że na te właśnie rzeczy, które 

chcemy zrobić po byłym młynie. I warto byłoby pochylić się nad tym, żebyśmy to udźwignęli.   
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Radna Maria Jankowa: Ja chciałabym zapytać z racji, że tu jest bardzo ogólnikowo określony 

cel w uzasadnieniu, zgodnie z określonym artykułem nr 7 ustawy  o samorządzie. Gdyby pan 

Wójt zechciałby sprecyzować naprawdę na jakie cele, bo w tym artykule 7 jest mnóstwo. 

 

Wójt Gminy: W wielu przypadkach, szczególnie Gaworzyc, docierało do nas, do gminy                   

„faktycznie coś trzeba z tym młynem zrobić”. To co powiedziałem Państwu na Komisji, ta roz-

mowa i dialog toczy się z panem Kwiatkowskim już kilka lat. W momencie gdy została, dzięki 

tutaj Starostwu Powiatowemu w Polkowicach, wyremontowana droga Główna, jak również                  

został wyremontowany budynek (Urzędu), to tak naprawdę jedynym „straszakiem” w centrum 

Gaworzyc pozostał ten młyn. 

Dzisiaj, pani radna,  nie jestem w stanie odpowiedzieć docelowo, co tam będzie. (…) Wierzę                    

w to, że zarówno przeznaczenie i na co to przeznaczymy, wspólnie zostanie wypracowane. Jeżeli 

wola Rady będzie odmowna, to też nikt nie będzie się gniewał tylko to po prostu będzie dalej 

straszyło, bo państwo Kwiatkowscy naprawdę sami nic z tym nie zrobią. Jedyna szansa to, żeby 

z tym coś zrobiła gmina. 

 

Stanisław Gabrysz - Delegat Dolnośląskiej Izby Rolniczej: Panie Wójcie, ale skoro gmina 

kupuje taki obiekt, no to w jakimś celu. Co tam ma być? Bo tam zaplecza są małe.  

 

Wójt Gminy: Dzięki uprzejmości Prezydenta Raczyńskiego, pozyskałem dwie siłownie, gdzie 

od lat mówimy w Gaworzycach, że przydałoby się zrobić jakieś miejsce dla młodzieży, czy dla 

osób starszych, tak żeby mogli korzystać z siłowni nie tylko z zewnętrznych, jak i wewnętrznych 

(…). Proszę mi powiedzieć, gdzie ja mam to zrobić dla młodzieży? Były budynek GOK-u?    

Kiedyś została podjęta decyzja o sprzedaży tych mieszkań. Przychodzi pani i mówi „proszę pa-

na, ja sobie nie życzę, bo mi się pułap wali, bo jest taka, a nie inna podłoga”. W Domu Strażaka 

mam to wstawić i jak są organizowane jakieś imprezy, to wszystko wynosić? 

 

Stanisław Gabrysz: Na ten cel jest potrzebne jedno pomieszczenie, a tam jest obiekt bardzo 

duży. 

 

Wójt Gminy: Odpowiem inaczej. Był u mnie nasz dawny mieszkaniec – pan Janusz Kosałka – 

obecnie Dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego. Patrząc na ten młyn pytam: co byś tam zrobił? 

Odpowiedział, że nie ma u nas tak naprawdę, z prawdziwego zdarzenia Sali, multimedialnej. 

Dzisiaj nie wiem szanowni państwo, ale też niegłupi pomysł.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy: Była propozycja – przenieść Bibliotekę. 

 

Radna Maria Rafałowicz: Rehabilitacja. (…) 

 

Wójt Gminy: Dzisiaj samorząd musi też podchodzić troszeczkę biznesowo. Państwa decyzje      

nie mogą być też podyktowane tylko taką krótkowzrocznością, czy że pan Kowalski dostanie                  

od gminy tyle i tyle pieniędzy. Popatrzmy na przykład Koźlic i scalenia. Dzięki temu, że byliśmy 

konsekwentni i rozmawialiśmy, scalenie dało drogi za 6 milionów. Czy nas, jako samorząd                   

gminy Gaworzyce, kiedykolwiek byłoby stać na to, żeby w Koźlicach zrobić drogi za 6 milio-

nów? Pani Maria też była Skarbnikiem Gminy. Czy byłoby nas stać? Odpowiem Pani wprost: 

nie, bo byłyby inne priorytety. Dzięki temu, że w Koźlicach nie inwestujemy już w te drogi,                

bo nie musimy. Wierzę w to, że w przyszłym roku uda się pozyskać kolejne setki tysięcy, żeby 

to dokończyć. Możemy realizować inne zadania. To co powiedziałem, dziękuję za zaufanie                     

i podjęcie uchwały o udzieleniu absolutorium za 2015 rok, ale to też nasz wspólny sukces. Ja nie 

mówię: że to ja to zrobiłem. Pani Skarbnik nie mówi, że „to Wójt Szwagrzyk pozyskał pieniądze 
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z Fundacji KGHM 110 tysięcy na siłownie, place zabaw czy działania Domu Kultury”, tylko 

mówi „to gmina pozyskała”. Dlatego ja nie jestem w stanie, naprawdę pani radna, odpowiedzieć 

co będzie w tym młynie, jeżeli staniemy się jego właścicielem. Dziś państwo już rzuciliście tyle 

propozycji. Dopóki nie ma aktu notarialnego, właściciel może się wycofać, a Wy mówicie                 

głośno o pomysłach. Poddaję to pod rozwagę. 

 

Radna Maria Jankowa: Panie Wójcie, ja przecież na Komisji, o tym pomyśle Pana opowiada-

łam w samych superlatywach. Bardzo mi się to podoba ze względu na estetykę przyszłą naszej 

wsi, ze względu na te cele, które (...) ten przepiękny obiekt, a będzie jeszcze ładniejszy, jak                   

będzie po remoncie. Mi chodziło o to, żeby Pan sprecyzował na jakie cele, bo tych celów w ar-

tykule 7 ustawy jest mnóstwo. Tam jest na przykład wodociągi i zaopatrzenia i na pewno będzie.                 

W punkcie 9 ewentualnie kultury fizycznej i turystyki, w tym rekreacyjnej do celów sportowych. 

Wiem wszystko. Czyli raczej dla kulturalnych i o to mi tylko chodziło. 

 

Wójt Gminy: Wszyscy Państwo zrozumiecie, dlaczego nie będę dalej zgłębiał tematu. Pieniądze 

na remont poddasza pochodzą z Lidera, bo została nadana nazwa „Centrum Edukacji Ekologicz-

nej w Zabytkowym Pałacu” i można było dostać na to pieniądze, włącznie z windą, z wejściem 

dla osób niepełnosprawnych. Czyli ten wachlarz zadań być może, też będzie podyktowany tym, 

jaka będzie możliwość pozyskania pieniędzy, bo na pewno na dzień dzisiejszy mamy inne prio-

rytety jeśli chodzi o zadania inwestycyjne. Chyba, że tak jak była sytuacja z Dzikowem                                

i z Hydrofornią w Kłobuczynie. Był sygnał, że zostają jeszcze pieniądze, że będzie jeszcze jedno 

rozdanie, szybko dokumentacja, rzutem na taśmę i dzięki temu mamy nową Hydrofornię, sieć                 

wodociągową, kanalizację i Stację Uzdatniania Wody. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 9 głosami „za”, przy 2 głosach "przeciw" i 3 głosach 

"wstrzymujących" (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce – 15 radnych                     

i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XIV/130/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 22 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położo-

nej w obrębie Gaworzyce 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała przedmiotowy projekt uchwały. 

Projekt uchwały dotyczył zbycia dla Mateusza Rygla nieruchomości stanowiącej własność Gmi-

ny Gaworzyce położonej w obrębie Gaworzyce gmina Gaworzyce oznaczonej numerem ewiden-

cyjnym 129/23 o pow. 240 m
2
 zapisanej w Księdze Wieczystej LE1G/00056899/6, wartość sza-

cunkowa: 4.761 zł. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XIV/131/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 23 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/134/2009 Rady Gminy                             

w Gaworzycach z dnia 23 marca 2009 r. w sprawie wieloletniego programu          

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Gaworzyce na lata 2009-2019 

Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała Przewodnicząca Rady Gminy. 

Radna Maria Jankowa zapytała czy ten lokal jest przydzielony? 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała twierdząco. 
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Radni nie zgłosili innych pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XIV/132/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Obrady Sesji opuścił radny Edward Białek.  

Od tej pory w Sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 

Ad. 24 

Wnioski i zapytania radnych 

W punkcie 24 porządku radni nie zgłosili wniosków lub zapytań. 

 

Ad. 25 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

W punkcie 25 nie udzielono odpowiedzi. 

 

Ad. 26 

Sprawy różne 

W punkcie 26. porządku obrad zgłoszono następujące sprawy: 

1) radna Maria Jankowa umotywowała swój sprzeciw w sprawie udzielenia absolutorium 

panu Wójtowi. 

Radna Maria Jankowa: Absolutorium to jest nic innego, jak potwierdzenie prawidłowości            

wykonania budżetu po stronie dochodów i wydatków zgodnie z planem, zgodnie z uchwałą               

podjętą przez radę (..). Odpowiednie podmioty do tego upoważnione, wydały pozytywną  opinię    

i nie mamy powodów żeby to kwestionować albo mieć jakiekolwiek wątpliwości. Dlaczego był 

mój sprzeciw? Dlatego, że ja uważam, że jeżeli były ponoszone wydatki na herb naszej gminy      

w 2015 roku, to uważam że te wydatki były nie tyle, że nielegalne, tylko że one były niewłaści-

we, bo powinny być przeprowadzone konsultacje. I dlatego sprawy konsultacji są dla mnie istot-

ne i bardzo ważne. Druga rzecz, która też jest bardzo ważna, aby dla nas, wspólnoty samorządo-

wej jest polityka kadrowa prowadzona w naszej gminie. Zwalnianie ludzi, bezpodstawne                  

czy w niejasnych okolicznościach. Druga rzecz. Przeprowadzanie konkursów, które też nie do 

końca są jasne. Nie budzi to zaufania do pana Wójta, panie Wójcie. I dlatego jest też mój sprze-

ciw. 

Następna sprawa, którą pozwolę sobie w tej chwili powiedzieć do pana Wójta, to w sumie                    

w  formie takiego pytania "Co się stało panie Wójcie z naszym Stowarzyszeniem, wspólnie                

zakładanym, Gmina Gaworzyce Naszym Domem?". Mieliśmy przecież wspólnie budować                 

społeczeństwo obywatelskie. Dziękuję. 

 

2) radna Anna Sojka poinformowała, że mieszkanka Kłobuczyna - p. Ewelina Kałużna, popro-

siła na zebraniu wiejskim o przekazanie prośby mieszkańców Kłobuczyna mieszkających przy 

drodze o numerze ewidencyjnym 229.  

Mieszkańcy (wymienieni w załączonym piśmie) proszą o utwardzenie asfaltem drogi oznaczonej 

numerem ew. 229 w miejscowości Kłobuczyn, ponieważ obecnie droga jest droga polną, a każdy 

przejeżdżający samochód powoduje ogrom kurzu, który jest wdychany przez małe dzieci i osoby 

dorosłe. 

Radna Anna Sojka potwierdziła, że jeżeli jest sucho, to faktycznie są tumany kurzu, a jeżeli leje 

deszcz to mieszkańcy nie mogą dojechać do swoich posesji; 
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3) radna Anna Sojka zgłosiła, że "przy tej samej drodze ewidencyjnej i przy drodze nr 229,                   

tj. od  Chaty Polskiej (mieszka tam teraz S. Szymkowiak i mieszkał pan Tokarek (...)) nie ma 

lampy, nie ma oświetlenia." 

Radna dodała, że w tej sprawie mieszkanka Kłobuczyna już była w Urzędzie Gminy                      

i rozmawiała z pracownikami. (...) Teraz jest widno do 22 i można dojść, ale przyjdą dni, kiedy            

o 16 jest ciemno i wiemy, że na placu zabaw, czy drodze obok Wosiów, Szymkowiaków, Tokar-

ków i cała ta droga, boczna (tam są nowo wybudowane domy na działce p. Tadeusza Rokasze-

wicza) - tam jest faktycznie ciemno w miesiącach zimowych. 

Sprawa oświetlenia jest ważną sprawą i radne z Kłobuczyna popierają prośbę ws. oświetlenia; 

 

4) radna Anna Sojka poinformowała, że na zebraniu wiejskim wynikła także sprawa                       

konieczności zamontowania lustra przy wyjeździe z drogi - od strony lokalu "Aleksandria" pana 

Twardego. To nowa droga, jak się wyjeżdża w stronę Koźlic. 

Radna uzasadniła, że otrzymuje zgłoszenia o częstych sytuacjach, w których prawie doszło do 

stłuczki. Tam jest niewidoczny podjazd, bo droga idzie pod górkę; 

 

5) radna Janina Burda zwróciła się do radnej Marii Jankowej: Pani Mario, radna wsi Gawo-

rzyce, może nie umiem tak ładnie mówić jak pani, ale mam parę spraw, które bardzo mnie              

nurtują. Proszę się nie obrazić. Jestem radną już czwartą kadencję, i jak powiedział pan Wójt, 

wiele się napracowaliśmy. Od początku jestem radną. Powiem tylko o Koźlicach. Jak wyglądają 

wszystkie wioski każdy wie, piękniej. Nowa świetlica w Koźlicach, drogi, park, siłownia, Dawi-

denka, sportowcy, strażacy, mnóstwo prac społecznych sołtysów, radnych i rad sołeckich, a teraz 

pani radna mam wrażenie, że myśmy nic nie robili. Pani na każdej komisji i sesji zabiera głos,       

że to nie tak, że nie te słowa użyto, że to nie ten paragraf, że to powinno być inaczej. I tak jak 

Pani przyszła, że wszystko dotąd było źle. Jest pani radną w Gaworzycach. Proszę pokazać, czy 

powiedzieć, co Pani zrobiła dla wsi Gaworzyce, dla mieszkańców ze swojego okręgu, bo my 

robiliśmy i festyny, żeby zachęcić, i zebrania różne, żeby pracować dla gminy, chodziliśmy od 

mieszkania do mieszkania odnośnie tego scalenia. Także chciałabym tylko zwrócić na to uwagę.                       

Proszę się nie obrazić, tak to odczuwam. Jestem trochę taka zbulwersowana. Dziękuję; 

 

6) radny Mieczysław Jóźwin zwrócił się do Wójta Gminy: Musimy wypracować strategię,              

bo jest dużo zgłoszeń od radnych i sołtysów na temat wykonywania różnych prac na rzecz               

gminy. Ja też zgłaszałem kilka spraw, które trzeba zrobić. Pan Wójt zawsze tłumaczy się nie ma 

pieniędzy, ale trzeba cos z tym zrobić, bo oczekujemy na niektóre sprawy rok czy pół, a to nie 

jest wytłumaczenie. Jakieś rozwiązanie trzeba przyjąć. Czy wziąć więźniów na pół roku, żeby                

te sprawy przyspieszyć, czy szukać jakiś ludzi interwencyjnych z Urzędu Pracy, bo sprawy się 

spiętrzają. (...). Taką mam prośbę; 

 

7) radna Bożena Wojtczak: Problem przedstawiłam mocno na poprzedniej Komisji, ale jeszcze 

raz zwracam się do pana Wójta z ogromną prośbą, żeby pomógł nam spełnić nasze "marzenie"                

o zakupie lampy solarowej do przystanku autobusowego w Śremie i do Kurowa Wielkiego. 

Otrzymałam poparcie całej Rady i jeszcze raz proszę o pilny zakup lampy solarowej do przy-

stanku autobusowego w Śremie i do Kurowa Wielkiego; 

 

8) radna Maria Rafałowicz: Wspominał Pan, panie Wójcie o straszakach w Gaworzycach                  

w Parku, ale ja widzę jeszcze jeden straszak, i tu jest ukłon w stronę pana Wicestarosty,                        

ulica Okrężna w Gaworzycach, to jest naprawdę straszak. Gdyby były pod koniec środki,                           

ja wiem że nie są zaplanowane, ale gdyby były, to jakimś cudem pchnąć na Gaworzyce.                   

Przynajmniej od strony pana (...) To jest tragedia. Ten kawałek ulicy, to jest tragedia. 

Druga sprawa. Ile jeszcze mam prosić o wykonanie podjazdów na ulicy Głównej? Czy inwesty-

cja kończy się na posesji pani Surdyk? Czy będzie finał zamknięcia tej sprawy w tym roku? 
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Wicestarosta Kamil Ciupak: Odcinek ulicy Okrężnej mamy przewidziany do remontu. Dodam 

tylko, że nie jesteśmy w stanie w ciągu kadencji, czy w ciągu jednego roku, nadrobić zaległości 

sprzed dziesięciu lat. Samo centrum Gaworzyc kosztowało ponad trzy miliony. (...) Należy                

zrobić raz, ale żeby na następne pięćdziesiąt lat wystarczyło i wyglądało. Podobnie jak z innymi 

inwestycjami. Na pewno to zrobimy. (...) Nie jestem w stanie powiedzieć czy zrobimy to w tym 

roku, czy w przyszłym. 

Radna Maria Rafałowicz: Ja tylko proszę, żeby mieć to na uwadze, bo nie idzie przejść; 

 

9) Delegat Dolnośląskiej Izby Rolniczej Stanisław Gabrysz w imieniu swoim oraz w imieniu 

delagata DIR - Macieja Woty podziękował za zaproszenie na Sesję Rady Gminy. Dodał,                        

że ostatni raz na sesję zostali zaproszeni w październiku. 

P. Stanisław Gabrysz poinformował o działalności delegatów DIR,  a także o sprawach bieżą-

cych (m.in. o zbyt wysokich cenach przeglądów opryskiwaczy). 

Przewodnicząca Rady Gminy: Każdy mieszkaniec ma prawo przybyć na każdą sesję i nie             

potrzebuje zaproszenia. Wiele razy o tym rozmawialiśmy. Proszę nie czekać na zaproszenia; sala 

jest zawsze otwarta dla Pana i mieszkańców. 

Odnosząc się do kwestii przeglądów opryskiwaczy, Przewodnicząca Rady zasugerowała poszu-

kaniu innej, konkurencyjnej cenowo firmy, np. z terenu województwa lubuskiego; 

 

10) sołtys Witanowic -Grażyna Prychacz: Czy są jakieś plany na dożynki? Sołtysi nie mają 

żadnej informacji; 

 

11) radna Maria Jankowa: Chciałam ustosunkować się do tego, co powiedziała radna Janina 

Burda. Z pokorą przyjmuję słowa krytyki. Myślę, że to jest taka gierka, ale ja pojmuję troszeczkę 

inaczej rolę radnego. Rolą radnego jest podtrzymywanie więzi z wyborcami, przyjmowanie              

postulatów i przekazywanie do rozpatrzenia organowi uchwałodawczemu, czyli radzie. Tak to 

powinno być. Ja nie mam zdolności organizacyjnych, czy jeszcze innych, które służyłyby i były-

by pomocne do tego żeby organizować festyny, czy coś tam. Od tego mamy ludzi wspaniałych, 

Pani Basia, pani Bronia, nie chcę nikogo pominąć. My jesteśmy od czegoś innego. Jesteśmy                 

od tworzenia im warunków do pracy. Czy ja coś zrobiłam dla gminy? Nie wiem. Chyba coś               

zrobiłam, skoro tutaj jestem. Co zrobiłam? Może moja taka skromna zasługa,  Część osób która 

na mnie głosowała była [...]. Naprawdę nie chcę być konkurencyjną. Ja uważam, że są osoby, 

które pracują w świetlicach, które robią wszystko i robią to wspaniale. I szkoły, i wszystko, wy-

starczy wejść na stronę i poczytać. Są Stowarzyszenia, które zajmują sie tym sprawami. Rolą 

radnego i rolą Rady jako organu uchwałodawczego, który tworzy jest prawo miejscowe, mało 

tego, podejmuje decyzje, które owocują przez następne kilka lat. Jeżeli podnoszę tematy, które 

są dla mnie niezrozumiałe nie robię tego złośliwie. Jeżeli nie mam racji, to wy to przegłosowuje-

cie i koniec, ale mam prawo powiedzieć. 

Jeszcze chciałabym Pani Przewodnicząca, jeśli można, chciałabym odczytać oświadczenie do 

Protokołu, który według mnie, został nierzetelnie sporządzony i stąd później była ta informacja 

w trakcie informacji przedstawionej przez panią Przewodniczącą. Niniejszym oświadczam,                    

że Protokół Nr XI/2016 z XI Sesji Rady Gminy Gaworzyce odbytej w dniu 26 lutego w części 

sporządzony został w sposób nierzetelny i niezgodny z prawem. Nieprawdziwe i nieprecyzyjne 

są zapisy moich wypowiedzi ujęte w punkcie 10. "Zdaniem radnej w przypadku odrzucenia 

przez gminę oferty na nabycie obiektu właściciele obiektu wezmą pod uwagę przeznaczenie 

obiektu w Kłobuczynie na ośrodek dla uchodźców" i w punkcie 13. "Uwzględnienie remontu sali 

wiejskiej w Kłobuczynie w sytuacji gdy mieszkańcy Kłobuczyna chcą przeznaczyć budynek 

poszkolny na centrum kultury" i dalej, "brak w zadaniach kluczowych zapisu o rewitalizacji          

terenu po PKP". W dniu 26 kwietnia złożyłam wniosek do Przewodniczącej Rady Gminy                      

o uwzględnienie moich zastrzeżeń do protokołu i sprostowanie kwestionowanych przeze mnie 

zapisów protokołu. 
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W projekcie Protokołu Nr XIII/2016 z Sesji Rady Gminy Gaworzyce odbytej w dniu 26 kwietnia 

jest zapis o tym, że moje zastrzeżenia co do prawdziwości zanotowanych moich wypowiedzi 

zostały uwzględnione, ale tylko w przypadku wypowiedzi tylko o ośrodkach dla uchodźców.                

Nie zgadzam się na takie rozstrzygnięcie mojego wniosku. W swoich wypowiedziach również 

nie kwestionowałam konieczności przeprowadzenia remontu sali wiejskiej w Kłobuczynie                         

i nie mówiłam o braku zapisu w zadaniach kluczowych strategii rozwoju gminy rewitalizacji 

terenu po PKP. 

Protokół z obrad sesji jest podstawowym źródłem informacji o jej przebiegu. W Statucie naszej 

gminy czytamy, że protokół odzwierciedla jej przebieg, a w szczególności treść wystąpień albo 

ich streszczenie. 

Skandalem jest to, że w przedmiotowym protokole zostały odnotowane moje wypowiedzi, które 

nie były wygłaszane. Jeżeli jednak tak się dzieje, to znaczy, że w jakimś celu w protokole,                      

w jego zapisach, dokonuje się manipulacji. Jest to w stosunku do mojej osoby nieuczciwe                            

i niemoralne. Zadaniem statutowym Przewodniczącego Rady Gminy jest czuwanie nad zapew-

nieniem warunków niezbędnych do właściwego wykonywania mandatu, a podpisanie protokołu 

z sesji sporządzonego w sposób nierzetelny, niezgodny z rzeczywistym przebiegiem, później 

uznanie tego faktu w sposób: "uwzględniam", "nie uwzględniam" w moim przekonaniu jest              

niedopuszczalne. Niedopuszczalne jest również z uwagi na rangę i powagę obradującego organu, 

którym jest rada gminy. W tym przypadku nie chodzi o zwykłe uzupełnienia lub poprawki                

protokołu. W tym przypadku chodzi o fałszowanie dokumentów poprzez manipulowanie                            

moimi wypowiedziami. Wnioskuję o zamieszczenie mojego oświadczenia w całości. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy: Pani radna, miała pani okazję odsłuchać z nami, wspólnie,                    

to nagranie. Co pani zrobiła? Wstała i wyszła. No więc w jaki sposób mamy dojść do kompromi-

su? Jeżeli myśmy odsłuchali i okazuje się, że to co jest zapisane w protokole jest zgodne                   

z nagraniem. Pani twierdzi, że nie. Gdzie pani w tym widzi kompromis?  

 

Radna Maria Jankowa: Ja już powiedziałam, to znaczy tak, odsłuchanie. Jak można pytać 

przewodniczących? w ogóle co to za gremium było? Nie ma takiego organu. (...). 

 

Radna Bożena Wojtczak: Poza tym, że jesteśmy Przewodniczącymi Komisji, jesteśmy radny-

mi. 

 

Radna Maria Jankowa: Oczywiście, Przewodniczącymi na Komisji, a władną do ustosunko-

wania się jest Przewodnicząca i protokolant. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy: ale zarzuciła mi pani to, że nie jestem władna. (…) 

 

Radna Maria Jankowa: Bardzo proszę o zamieszczenie w obecnym protokole mojego oświad-

czenia. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Chce Pani, żeby to było całe oświadczenie, tak jak to pani prze-

czytała? 

Radna Maria Jankowa: Tak, oczywiście. Tak jak do protokołu. 

 

12) Wójt Gminy do sołtysów: Wspólnie z panią Dyrektor podjęliśmy decyzję, że dożynki                

organizujemy w ostatnią niedzielę sierpnia i najprawdopodobniej będą to Gaworzyce. 

W przyszłym roku, jeżeli uda się zakończyć inwestycje wod-kan w Dalkowie rozważymy      

Dalków i boisko; 

 

13) Wójt Gminy: Wspólnie z Domem Kultury zapraszamy wszystkich państwa na Jarmark    

Kupiecki, który odbędzie się 3 lipca; 
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14) Wójt Gminy odpowiedział na pytanie radnego Mieczysława Jóźwina: Ileś lat temu                

przerabialiśmy temat z więźniami. Były problemy z rozliczeniem kawy, herbaty i papierosów dla 

więźniów. Dodatkowo doszły wymogi służby więziennej, tj. żądano natrysku dla więźniów.         

Należało ich także codziennie przywozić i odwozić. Zrezygnowaliśmy z tego. 

Myślę, że osoby z terenu naszej gminy, które będą odpracowywać, a sołtysi potwierdzaliby tym 

osobom wykonanie prac. I to postaramy się wdrożyć jak najszybciej; 

 

15) Wójt Gminy: W dniu dzisiejszym odwiedził naszą gminę pan Andrzej Koczurko z Woje-

wódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, który przyjechał skontrolować projekt dotyczący 

opraw oświetleniowych. Dziś rano był także pan Turaliński w sprawie lampy w Grabiku. 

Myśleliśmy, żeby złożyć kolejny wniosek na takie lampy po okresie zimowym. Najprawdopo-

dobniej zapadnie decyzja o złożeniu wniosku o takie kolejne lampy do Wojewódzkiego Fundu-

szu Ochrony Środowiska, tyle że nie wskazywalibyśmy dokładnego okresu realizacji, w sensie 

takim, że rozpoczniemy to w tym roku. Mam nadzieję, że po przetargach, które mają odbyć się 

do września, będę mógł przekazać informację że faktycznie trzy lampy chcemy kupić w tym 

roku, a resztę w kolejnych na przykład dwóch (...); 

 

16) Wójt Gminy: W piątek jestem umówiony z Wójtem Gminy Grębocice, który przed swoją 

szkołą wymienia cały plac apelowy. Jest on wyłożony kostka ósemką, i tak jak kiedyś Gmina 

Grębocice ufundowała zegar na Pałac, Wójt chce nam nieodpłatnie tę kostkę przekazać. Jeżeli ta 

kostka zostanie przekazana nieodpłatnie, to tę kostkę za zgodą pana Starosty umieszczę przy 

drodze powiatowej oraz część zostanie przewieziona do Śremu (łącznik wioska-przystanek). 

Myślę, że w momencie gdyby udało się nam faktycznie wykonać ten chodnik i wtedy byłoby to 

oświetlenie, to robiłoby to inne wrażenie. 

 

Radna Bożena Wojtczak: Problem jest inny. Nam tego światła właśnie w okresie zimowym 

najbardziej w Śremie potrzeba. Nie latem, wiosną i jesienią. (…). Nam nie chodzi o estetykę, 

tylko o dzieci które jako jedyne w gminie, stoją w szczerym polu, pół kilometra od wsi. 

Dodatkowo, jak pani zauważyła, jest to droga powiatowa. (...) Gdy był chodnik robiony                 

po przeciwnej stronie tej drogi to jeden mieszkaniec interweniował. Chcemy, żeby to było zro-

bione legalnie; 

 

17) Wójt Gminy odpowiedział na pytanie radnej Marii Jankowej ws. Stowarzyszenia:                   

W związku z tym,  że były Przewodniczący - p. Mariusz Lazarek nie odbierał dokumentacji, 

która docierała do niego z powiatu, to Stowarzyszenie przestało funkcjonować. Pani Barbara 

Fartuszyńska wymyśliła Stowarzyszenie "Lepsze Jutro Twórzmy Dziś" i funkcjonuje to Stowa-

rzyszenie. 

Radna Maria Jankowa: Mi nie chodziło o to, mi chodziło o realizację założeń, tylko o założe-

nia. 

Wójt Gminy: Mi się wydaje, że to jest realizowane. (...) Nie moja wina pani Mario i szanowni 

państwo, że takie mamy ustawodawstwo. (...); 

 

18) Wójt Gminy: Smutno mi trochę i mam taki apel Pani Przewodnicząca do Pani, nie wiem czy 

tak nie można, nie wiem jak to się też odbywa w Starostwie. Jeżeli chodzi o panią Renatę 

Dziurman. To bardzo dobry i oddany pracownik samorządowy. Myślę pani Mario, chociaż                        

w tym nie uczestniczyłem i nie chcę też wchodzić w Wasze kompetencje, broń Boże, żeby zrobi-

ła coś takiego, żeby napisała coś nie tak. Pani Przewodnicząca, może faktycznie zwolnijmy                       

z protokołowania panią Dziurman (…), bo ja nie chcę też, żeby kobieta cierpiała. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Panie Wójcie, ale o tym, zdecyduje większość radnych,                        

a nie jedna osoba; 
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19) Przewodnicząca Rady Gminy do radnej Marii Jankowej: Czy Pani, to oświadczenie, 

które pani przeczytała, dołączy pani do protokołu? 

Radna Maria Jankowa: No, to tego, bo akurat mam tego, ale ja nie chcę, żeby było załączni-

kiem do protokołu.(…) 

Panie Wójcie, ja nie mówię, że to jest wina pani Renaty. Proszę mi nie insynuować, ja zresztą               

to pani Renacie mówiłam. Pani Przewodnicząca, pani sama przyznała, że nie mówiłam o 

uchodźcach. 

Przewodnicząca Rady Gminy: ale na Komisji była mowa o tym i dlatego był protokół (…) 

Radna Maria Jankowa: ale jest zapisane, że to ja mówiłam. 

Przewodnicząca Rady Gminy: ale przyznaliśmy się i przeprosiłam Panią. 

Radna Maria Jankowa: Ja nic nie dostałam. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy: Napisaliśmy po tym spotkaniu apel do pani Marii. Odsłuchali-

śmy jeszcze urywek z Komisji i naprawdę, godzi to w dobre imię Rady, bo wszyscy podejmuje-

my jakieś decyzje. Każdy z nas ma prawo mieć swoje zdanie, a pani nam je po prostu narzuca.   

"Apelujemy aby w czasie swoich wystąpień, debat i dyskusji wypowiadała się pani w sposób           

nie naruszający dobra innych osób. Apelujemy aby przy wykonywaniu swoich funkcji uznawała 

pani kompetencje wszystkich radnych i urzędników publicznych. Przypominamy, że radny                    

powinien przestrzegać zasad poprawnego zachowania, być pomocnym, życzliwym i uprzejmym. 

Najważniejsza jest służba dla dobra mieszkańców, ale róbmy to szanując odrębne zdanie innych 

i szukajmy wspólnie kompromisów."  

Apel został dołączony do protokołu; 

 

20) Przewodnicząca Rady Gminy: Wpłynęło w dniu dzisiejszym pismo Dolnośląskiego Zespo-

łu Parków Krajobrazowych w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony 

przyrody. Dzisiaj do tego pisma się nie odniesiemy, tylko Państwa poinformuję. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady odczytała treść przedmiotowego pisma oraz zapewniła,                        

że zaprosi Dyrektora DZPK - pana Marka Cieślaka do Urzędu w tej sprawie; 

 

21) sołtys Witanowic do Wójta Gminy: My mamy w funduszu sołeckim zostawione środki na 

remont chodnika. Prosiłabym też wziąć nas pod uwagę w razie podziału kostki czy czegoś; 

 

22) radny Mieczysław Jóźwin:  Ja mam pytanie. Stałem w Grabiku koło tego przystanku gdzie 

jest ta lampa. Tam jest odległość od słupa parę metrów. Nie było takiej możliwości założyć nor-

malnej, energetycznej lampy, a tą lampę przenieść do Śremu? 

Wójt Gminy: Trzeba pozwolenie na budowę, projekt. To jest ta sama sytuacja, co w Kłobuczy-

nie; 

 

23) Zastępca Wójta Gminy poinformowała, że w dniu wczorajszym, razem z grupą osób                    

z terenu naszej gminy, reprezentowałam gminę Gaworzyce, we Wrocławiu, w ramach Regional-

nego Wtorku. (…) 

Następnie, Zastępca Wójta Gminy zaprosiła wszystkich na Jarmark Kupiecki w Gaworzycach; 

 

24) Przewodnicząca Rady Gminy: Proszę Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o odczytanie 

protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

Radna Bożena Wojtczak odczytała Protokół nr 5/2016 ze wspólnego posiedzenia Komisji                       

stałych Rady Gminy Gaworzyce, odbytego w dniu 24 maja 2016 r. 
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Ad. 27 

Zakończenie obrad 

Po wyczerpaniu porządku dziennego obrad, Przewodnicząca Rady Gminy p. Danuta Pawliszyn               

o godz. 16.20 zamknęła obrady XIV Sesji Rady Gminy Gaworzyce. 

 

Protokołowała: 

 

Renata Dziurman      Przewodnicząca Rady Gminy  

 

 

Danuta Pawliszyn 

 

 


